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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan fordulhat elő, hogy a terhes kismamák nem 
jutnak el vérvételre és nem végzik el rajtuk az ehhez kapcsolódó vizsgálatokat?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az egészségügyi szolgáltatások koronavírus miatti visszaszorítása számtalan embert és ellátást 
érint, hiszen az állami egészségügyi szolgáltatók (a háziorvosoktól kezdve a fekvőbeteg ellátásig) 
csak és kizárólag a sürgős eseteket láthatták el. Azonban több orvos is jelezte számomra, hogy nem 
kaptak útmutatást arról, hogy milyen eseteket kezeljenek sürgősként, orvosi és törvényi fogalmak 
alapján pedig például a terhes, vagy adott esetben a krónikus betegek vérvétele és ezek 
laboratóriumi vizsgálata is elmaradhat, amely egyértelműen nem lehet célja ezeknek a 
korlátozásoknak.

További problémát jelent, hogy az egészségügyi/társadalombiztosítási járulék fizetés, az 
Alkotmánybíróság 2012 után fenntartott gyakorlata szerint is, egy ellenszolgáltatás, amelyet az 
állampolgárok az egészségügyi szolgáltatásért cserébe fizetnek. Éppen ezért a járulékfizetés és az 
azért kapott állami egészségügyi szolgáltatás egy visszterhes szolgáltatás, amelyet az 
Alkotmánybíróság gyakorlata alapján az alkotmányos tulajdonvédelem illet meg. Ezek alapján az, 
hogy mindenféle jogszabályi rendelkezés nélkül, miniszteri utasításokkal csökkentik az 
egészségügyi ellátások körét (illetve küldik haza a betegeket a kórházakból) semmiképpen nincs 
összhangban az Alaptörvény rendelkezéseivel és az Alkotmánybíróság gyakorlatával.

Fentiekre tekintettel kérdezem Miniszter Urat:

1) Hogyan fordulhatott elő, hogy a terhes kismamák nem jutottak el vérvételre és nem végezték el 
rajtuk az ehhez kapcsolódó vizsgálatokat? 

2) Hogyan fordulhatott elő, hogy bizonyos tartós vagy krónikus betegséggel vagy más egészségügyi



problémával élők nem jutottak hozzá egészségügyi ellátáshoz?

3) Hogyan fordulhatott elő, hogy annak ellenére, hogy minden járulékfizetőnek joga van az 
egészségügyi ellátáshoz, azt mégis jogszabályi engedély nélkül vonták meg tőlük?

4) Tervezik-e az egészségügyi ellátásért fizetendő járulék egyhavi összegének az elengedését a 
helyzetre való tekintettel? 
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